المستخلص عربي : 
يشهد المجتمع السعودي طفرة اقتصادية واجتماعية خلال الفترة الحالية ، صاحبها ظاهرة كثرة حوادث المرور وما ترتب عليها من أضرار مالية وآثار اجتماعية .
	واهتمت الدراسة الحالية بالعوامل الإنسانية بما تشمله من عوامل شخصية واجتماعية . وتركزت بشكلٍ مباشر على صغار السن من طلاب المرحلتين المتوسطة والثانوية في مدن جدة ومكة المكرمة والطائف . إذ أن دراسة هذه المرحلة العمرية وما يترتب عليها من اقتراح حلول عملية قابلة للتنفيذ الفعلي ، يمثل عملية وقائية هامة من شأنها الحد من ظاهرة حوادث السيارات في المستقبل على أساس أن هؤلاء الصغار هم شباب المستقبل .
	وشملت الدراسة أيضاً أبعاد مشكلة حوادث صغار السن والمتمثلة في : البعد التربوي ، البعد النفسي ، البعد الاقتصادي ، البعد الاجتماعي ، البعد الطبي .
	كما شملت الدراسة استطلاع آراء عينة من طلاب الصف الثالث المتوسط ، المرحلة الثانوية في مدن جدة ، مكة المكرمة ، الطائف . وكذلك آراء عينة من أولياء أمور هؤلاء الطلاب .

Abstract: 
Saudi society is witnessing an economic boom and social during the current period, accompanied by the phenomenon of the large number of traffic accidents and the ensuing financial damage and social impacts.
 The current study focused on human factors which include personal and social factors. Focused directly on the young students of intermediate and secondary schools in the cities of Jeddah and Makkah and Taif. As the study of this age and their proposed solutions are practical for actual implementation, a process important safeguard that will reduce the phenomenon of car accidents in the future on the basis that these kids are young the future.
 The study included also the dimensions of the problem of incidents of young people, such as: educational dimension, the psychological dimension, economic dimension, social dimension, the medical dimension.
[bookmark: _GoBack] The study also surveyed a sample of students from third grade average, high school in the cities of Jeddah, Mecca, Taif. As well as the opinions of the parents of these students.
